
SINDIKATI O GOSPODARJENJU

Dva izgubarja
že ukrepala

Člani predsedstva občinskega sindikalnega sveta so na
svoji prvi decembrski seji pretehtali analizo uresničevanja
resolucije o družbenoekonomskem razvoju Bežigrada v
obdobju od januarja do septembra letos. Precej pozorno-
sti so namenili tudi obravnavi osnutka dogovora o uresni-
čevanju družbene usmeritve razporejanja dohodka v pri-
hodnjem letu.

Predsedstvo je menilo, da je bežigrajsko gospodarstvo
kljub težkim pogojem delavprvih devetih mesecih letos
dobro gospodarilo. Resolucijsko zastavljeni cilji niso bili
uresničeni le na področju zunanjetrgovinske menjave,
predvsem zaradi zastoja konvertibilnih plačil iz tujine.

Predsedstvo je predlagalo občinskemu komiteiu za druž-
benoekonomske odnose, da pozorno spremlja izvajanja
sanacijskih programov v organizacijah, ki so v obravnava-
nem obdobju pridelale izgubo ali so poslovale z motnjami.
Kosta Bizjak, podpredsednik bežigrajskega izvršnega
sveta, ki se je udeležil seje predsedstva občinskega sindi-
kalnega sveta, je zbrane seznanil z uk/epi, ki sta se jih dva
bežigrajska izgubarja že lotila. V Gostinsko prehrambe-
nem centru Laguna so začeli postopek združitve z Delika-
teso, ki mu bo sledila ukinitev samopostrežne restavracije
in družbene prehrane za organizacije združenega dela. V
Laguni, ki bo v prihodnje organizirana kot tozd Delikatese,
bodo tudi zmanjšali število režijskih delavcev. Ferromoto,
tozd Kolesar pa je začel postopek združitve z mariborskim
tozdom Trgovina. Pod njegovim okriljem bo odslej poslo-
val kot sektor. Izgube obeh tozdov Savskih elektrarn pa so
povezane s težavami celotnega slovenskega eiektrogo-
spodarstva. Po izjavi Koste Bizjaka bo izvršni svet počakal,
da se izgubarja najprej spoprimeta s svojimi sanacijskimi
programi in se zaenkrat ne bo vmešaval

Predsedstvo občinskega sindikalnega sveta je opozo-
rilo, da so vse organizacije združenega dela, ki so v devet-
mesečju prekoračile dovoljeno rast sredstev za osebne
dohodke, le-te doižne uskladiti z določili dogovora o nji-
hovem družbenem usmerjanju do konca leta. Družbeno-
politične organizacije v tistih delovnih kolektivih, ki so
poslali pomanjkljiva poslovna poročila ali ki jih sploh niso
poslali, pa naj obravnavajo odgovomost tistih v svojih
organizacijah, ki bi to morali storiti. Ker so nekatere sa-
moupravne interesne skupnosti zabeležile v devetmesečju
na svojih računih precejšnje presežke. druge pa pri-
manjkljaje, so opozorili, da bi morale skupščine sisov bolj
realno načrtovati in bolj temeljitc ovrednotiti svoje delo,
da v prihodnje ne bi več prihajalo do takšnih nesorazmerij.
Morda bo prihodnje leto kaj bolje, ko bodo prispevnu
stopnje določene šele aprila.

Na seji so obravnavali tudi osnutek dogovora o uresni-
čevanju družbene usmeritve razporejanja dohodka v pri-
hodnjem letu. Člani predsedstva so menili, da ima osnutek
manj omejevalen značaj kot letošnji dogovor. Že grob
izračun namreč pokaže, da bi bežigrajsko gospodarstvo
po določilih obravnavanega osnutka dogovora v devetih
mesecih letošnjega leta lahko povečalo sredstva za
osebne dohodke in skupno porabo (osnutek dogovora
obravnava namreč sredstva za osebne dohodke in skupno
porabo skupaj, v enotni masi) za 21 odstotkov v primerjavi
s povprečjem leta 1982 in ne le za 15,6 odstotkov, kot to
dovoljuje letošnji dogovor. V devetih mesecih letos pa je v
resnici bežigrajsko gospodarstvo namenilo le za 13,7 od-
stotkov več sredstev za osebne dohodke v primerjavi z
lanskim povprečjem. Člani predsedstva občinskega sindi-
kalnega sveta so oblikovali vrsto pomembnih pripomb na
osnutek dogovora. Med drugim so tudi menili, da bi moral
dogovor točno opredeliti zagotavljanje in predvsem višino
sredstev za organiziran topli obrok. Ta naj bi se oblikoval
na osnovi višine iz leta 1983, povečane za odstotek predvi-
denih povečanj stroškov v prihodnjem letu. Tako naj bi
delavci v proizvodnji prejemali po novem okoli 1.750 di-
narjev, ostali pa 1.150 dinarjev. Seveda je to šele predlog!
Dolgoročno pa so člani bežigrajskega sindikalnega sveta
predlagali, da se celotno financiranje regresiranja pre-
hrane med delom uredi enotno za vse delavce.
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